
P r o t o k ó ł   Nr  XXI/ 2008 
 
z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 7 listopada 2008r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy 
w Zarszynie.  
 
  
Początek sesji - godz. 9.00     zakończenie - godz. 11.55 
 
Radni obecni : 
 
      1.   Konieczny Janusz 

2. Dębski Janusz  
3. Niemiec Wojciech       
4. Krzysztof Tomków       
5. Malik Adam     
6. Małek Janusz          
7. Mindur Andrzej         
8. Ołowiańczyk Zygmunt     
9. Stączek Ryszard      
10. Szajna Anna         
11. Trygar Krystyna  
12. Węgrzyn Maria  

      13. Gierad Alfreda 
      14. Michalski Edward 
      
Radni nieobecni: 
1. Alicja Kuzianik 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
 
- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 
- Zastępca Wójta Gminy     - Pan Zbigniew Dec 
- Sekretarz Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Piotrowski 
- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 
- Radni Rady Powiatu Sanockiego 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy 
- Sołtysi 
  
 
Porządek obrad :  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Interpelacje radnych.  
5.Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym 
   z  realizacji uchwał Rady Gminy. 
6.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka. 
7.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy Zarszyn na 2008 r. 

 8.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku 
    od nieruchomości. 
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 9. Podjęcie  uchwały w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków 
     transportowych. . 
 10.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielana pomocy o charakterze 
      socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Zarszyn. . 
 11.Wolne wnioski i zapytania. 
 12.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
 13.Zakończenie sesji. 

        
Ad.1.  Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny , który powitał 
zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w sesji uczestniczy 14 radnych. Obrady były 
zatem prawomocne do podejmowania uchwał. 
 
Ad.2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował o propozycji 
wprowadzenia do porządku obrad pięciu dodatkowych projektów uchwał:  
- Na wniosek dwóch Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska i Komisji Gospodarki Komunalnej 
Budownictwa i Finansów projekt uchwały w sprawie: 
1. obniŜenia  średniej ceny skupu Ŝyta dla celów obliczenia podatku rolnego. 
 
- Na wniosek Wójta cztery projekty uchwał w sprawie : 
1.zabezpieczenia  środków finansowych w budŜecie Gminy Zarszyn  w 2009r.  na realizację    
  projektu pn. „Podniesienie atrakcyjności miejscowości Długie i Nowosielce poprzez przebudowę       
  drogi gminnej  2206R”, 
2. wzoru deklaracji na podatek od nieruchomości dla Agencji Nieruchomości Rolnych, 
3.wzoru deklaracji na podatek rolny dla Agencji Nieruchomości Rolnych, 
4. wzoru deklaracji na podatek leśny dla Agencji Nieruchomości Rolnych. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy poddał kolejno  pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad  
w/w projektów  uchwał. Zaproponowaną zmianę porządku obrad radni przyjęli  jednomyślnie. 
Poinformował równieŜ , iŜ projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia  środków finansowych ze 
środków budŜetu gminy w 2009r. na realizację projektu pn. „Podniesienie atrakcyjności 
miejscowości Długie i Nowosielce poprzez przebudowę  drogi gminnej  Nr 2206R”, będzie 
realizowany po punkcie 6 porządku obrad, pozostałe dodatkowe projekty uchwał po pkt. 11  
porządku obrad. 
 
Ad. 3. Do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono uwag. 
 
Ad. 4. W interpelacjach głosu  nie  zabierano. 
 
Ad. 5. Wójt Gminy złoŜył sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy ze swojej działalności  
w okresie między sesjami,  a takŜe z działalności poszczególnych referatów  w Urzędzie Gminy.  
Informacje te stanowią załączniki do protokołu.  
 
Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka.  
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między innymi 
Ŝe w związku z  informacją złoŜoną przez Gminę Miasta Sanoka o liczbie 7 dzieci z terenu Gminy 
Zarszyn uczęszczających do przedszkoli publicznych na terenie miasta Sanoka i poniesionych przez 
miasto Sanok kosztach z tego tytułu, Gmina Zarszyn jest zobowiązana do refundacji tych kosztów. 
Jest to zgodne z zapisami  art. 80 ust.2a i art.90 ust.2c ustawy o systemie oświaty stanowiącymi , Ŝe 
gmina, której mieszkańcem jest uczeń uczęszczający w innej gminie do dotowanego przedszkola 
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pokrywa koszty udzielonej dotacji. W związku z powyŜszym i zgodnie z ustawą o finansach 
publicznych rada gminy podejmuje uchwałę o wsparciu finansowym , która stanowi podstawę do 
przekazania środków w kwocie 9.768 zł. 
Ponadto Wójt wniósł do projektu uchwały autopoprawkę w § 1 pkt. 1, wnioskując o nadanie 
brzmienia  „Udzielić w 2008r.  pomocy finansowej ....”. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof  
Tomków oświadczył, iŜ członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej 
uchwały.  
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła , iŜ członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. Jednocześnie 
dodała, Ŝe skoro Gmina jest zobowiązana refundować utrzymanie dzieci poza terenem naszej 
gminy, to czy nie lepiej byłoby utworzyć jedno gminne przedszkole na terenie gminy Zarszyn. 
Zaznaczyła równieŜ, iŜ wcześniej naleŜałoby dokonać wstępnej kalkulacji kosztów  uruchomienia  
przedszkola w gminie Zarszyn, bowiem  być moŜe poniesione zostaną w tym względzie koszty 
większe niŜ przekazywanie na ten cel  pomocy finansowej innym gminom. Jak dodała Radna 
mieszkańcy, naszej gminy byliby bardzo  zadowoleni z podjęcia takiej inicjatywy. 
 
Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosownie projekt uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka. Uchwała  podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 7. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad dodatkowym 
wprowadzonym do porządku obrad projektem uchwały w sprawie zabezpieczenia  środków 
finansowych w budŜecie Gminy Zarszyn w 2009r.  na realizację projektu pn. „Podniesienie 
atrakcyjności miejscowości Długie i Nowosielce poprzez przebudowę  drogi gminnej 2206R”. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość  podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe w związku 
z ogłoszeniem naboru wniosków w ramach ”Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 
2008-2011” Gmina Zarszyn zamierza złoŜyć wniosek o dofinansowanie w/w zadania. Poziom 
dofinansowania ze środków budŜetu państwa zgodnie z zasadami „Programu”nie moŜe przekroczyć 
50%. Dofinansowane mogą być wyłącznie zadania  posiadające prawomocne pozwolenie na 
budowę bądź zgłoszenie przebudowy drogi. Z uwagi na znaczną alokację środków będących w 
dyspozycji Wojewody Podkarpackiego na dofinansowanie dróg gminnych i powiatowych zasadnym 
jest złoŜenie wniosku na przedmiotowe zadanie inwestycyjne , które w pełni spełnia wymogi 
formalne i merytoryczne „Programu”. Wójt dodał takŜe, iŜ do 6 grudnia 2008r. będzie dokonana 
ocena złoŜonych wniosków,  i wówczas okaŜe się czy  wniosek Gminy Zarszyn zostanie 
zakwalifikowany do realizacji. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, iŜ członkowie Komisji  pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zabezpieczenia  środków finansowych w budŜecie Gminy Zarszyn w 2009r.  na 
realizację projektu pn. „Podniesienie atrakcyjności miejscowości Długie i Nowosielce poprzez 
przebudowę  drogi gminnej 2206R”.Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 
brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad. 8. Kolejny projekt uchwały dotyczył zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2008 r.  
 
- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek szczegółowo omówiła zmiany w budŜecie gminy na 
rok 2008 po stronie dochodów i wydatków oraz  poinformowała na podstawie jakich pism i decyzji  
zmiany te zostały wprowadzone. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani  Krystyna 
Trygar poinformowała, iŜ członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt 
uchwały. Jednocześnie zapytała Kierownika Referatu Oświaty Kultury i Zdrowia Panią Bogumiłę 
Bętkowską na jaki cel została wydatkowana kwota 17 647 zł  z działu 851 – na przeciwdziałanie 
alkoholizmowi. 
 
- Kierownik odpowiedziała, Ŝe kwotę tę wydatkowano na zwiększenie działań zaplanowanych 
w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywana Problemów Alkoholowych na 2008 r.  
 
- Radny Janusz Dębski poprosił Wójta o przybliŜenie tematu związanego z przygotowaniem 
projektów pn. „Rozwój współpracy transgranicznej” jakich miejscowości projekty te będą 
dotyczyć, zasady ich dofinansowania i jakie zadania uwzględniono w opracowanych projektach. 
 
- Wójt odpowiedział, Ŝe przygotowane zostały cztery  projekty o dofinansowanie pn. 
- „Rozwój współpracy transgranicznej poprzez rozbudowę infrastruktury kulturowej w gminach 
Zarszyn, NiŜna Sitnica i Ruska Paruba.”, 
- „Rozwój infrastruktury transgranicznej poprzez modernizację dróg lokalnych w Gminach Zarszyn 
i NiŜna Sitnica „ o dofinansowanie w ramach Programu Współpracy Transgranicznej 
Rzeczypospolita Polska – Republika Słowacka 2007-2013.” 
- „Tradycje, obyczaje, przyjacielstwo w regionie Podkarpackim” i „Wykorzystanie odnawialnych 
źródeł energii w słowacko-polskim przygraniczu”.(w tych dwu  projektach partnerem wiodącym 
jest Słowacja). 
Projekty te zostały złoŜone w ramach naboru do Programu Współpracy Transgranicznej Polska-
Republika Słowacka w terminie do 31 października br. z jakim skutkiem nie wiadomo. Z terenu 
naszej gminy zaprojektowano realizację w ramach Programu remontu kilku dróg oraz budowę 
amfiteatru lub modernizację domu ludowego  w Posadzie Zarszyńskiej. Informacja o sposobie 
rozpatrywania złoŜonych wniosków będzie moŜliwa dopiero po ogłoszeniu wyników naboru przez 
Sekretariat Techniczny Programu Polska- Republika Słowacka z/s w Krakowie. 
 
- Prezes Lokalnej Grupy Działania Pan Wiesław Józefczyk w swojej wypowiedzi odniósł się do  
zagadnienia związanego z pogłębianiem  partnerskiej współpracy transgranicznej  ze Słowacją 
w zakresie zaplanowanych do realizacji działań w podjętej uchwale o przystąpieniu czterech gmin 
do Stowarzyszenia „Dorzecze Wisłoka”. Zasugerował  realizację zadań w zakresie turystyki 
poprzez rozbudowę infrastruktury wspólnie z słowackimi partnerami  na Karpackim Szlaku Wina. 
 
- Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowane projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008r. Uchwała 
podjęta została większością głosów . Za jej podjęciem głosowało 13 radnych , 1 radny wstrzymał 
się od głosu. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 9. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości.  
 
- Wójt Gminy uzasadniając podjęcie  przedmiotowej uchwały powiedział między innymi, Ŝe Rada 
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Gminy otrzymała do wiadomości i rozpatrzenia  górne stawki podatku od nieruchomości 
proponowane przez Ministra Finansów co do których Rada ma sposobność ewentualnego ich 
obniŜenia. W tym zakresie kaŜda gmina prowadzi własną „politykę”.Jednocześnie Wójt zaznaczył, 
Ŝe wpływy z podatków są dochodami gminy, z których realizowane są  zadania własne  na terenie 
gminy. Wójt zaznaczył, Ŝe jego propozycje to nieznaczne obniŜenie lub zrównanie  niektórych  
stawek wynikających z rozporządzenia Ministra Finansów.  
 
- Przewodniczący Rady  Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, Ŝe nad określeniem 
wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości pracowały Komisja Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska oraz Komisja Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów i następnie poprosił 
o przedstawienie stanowiska tych dwóch komisji. 
 
- Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Adam Malik poinformował, Ŝe na 
posiedzeniu w dniu 4 listopada 2008r. członkowie Komisji dokonali analizy projektu uchwały 
w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości.  
Do w/w projektu uchwały wniesiono dwie  propozycje zmiany wysokości stawki podatku i tak: 
- w § 1 ust. 2. od budynków lub ich części : pkt. b) związanych z prowadzeniem działalności 
gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej – od 1 m² powierzchni uŜytkowej – kwotę 18,30 zł wnioskowano obniŜyć do 18.00 zł; 
 
- w § 1 ust. 2 od budynków lub ich części :pkt. e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie 
odpłatnej statutowej działalności poŜytku publicznego przez organizacje poŜytku publicznego – 
od 1 m² powierzchni uŜytkowej – kwotę  6.00 zł wnioskowano obniŜyć do 5.50 zł. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
poinformowała, Ŝe członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 6 listopada br. dokonali analizy 
projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości. 
Przewodnicząca poinformowała, iŜ podobne jak członkowie Komisji Rolnictwa  w kierowanej 
przez Nią  Komisji przyjęto propozycję wprowadzenia w/w zmienionych   stawek  podatku od 
nieruchomości,  a takŜe wnioskowano o zmianę : 
- w § 1 ust.1 od gruntów pkt.c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności poŜytku publicznego przez organizacje poŜytku publicznego – od 1 m² powierzchni – 
kwotę 0,36 zł wnioskowano obniŜyć do 0,34 zł. 
 
W dyskusji głos zabrali :  
- Radny Krzysztof Tomków który zasugerował,  by w przyszłości na etapie prac komisji Rady 
związanych z uchwalaniem podatków w materiałach pomocniczych dołoŜyć jeszcze jedną rubrykę, 
zawierającą dane o wielkości powierzchni uŜytkowej gruntów, budynków -  tak, by łatwiej było 
obliczyć skutki ewentualnych obniŜeń podatków zastosowanych  przez Radę Gminy.  
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie w/w.  poprawki do 
projektu uchwały w sprawie określenia wysokości  rocznych stawek podatku od nieruchomości 
przyjęte na posiedzeniach Komisji. 
 
- § 1 ust. 1 pkt. c -  stawka w kwocie  0.34 zł - przyjęta większością głosów -13 za,  1 przeciw, 
- § 1 ust. 2 pkt. b -  stawka w kwocie 18.00 zł- przyjęta jednomyślnie 
- § 1  ust.2 pkt. e -  stawka w kwocie   5.50 zł- przyjęta jednomyślnie. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie całość projektu 
uchwały wraz z przyjętymi poprawkami. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu 
udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10. Kolejny projekt uchwały dotyczył wysokości rocznych stawek podatku od środków 
transportowych na 2009 r.  
 
- Wójt Gminy powiedział między  innymi, Ŝe podobnie jak przy wysokości rocznych stawek 
podatku od nieruchomości równieŜ Minister Finansów określił minimalną i maksymalną stawkę 
podatku od środków transportowych na 2009 r, których nie moŜna przekroczyć. Rada Gminy  moŜe 
je ustalać w przedziale między stawką minimalną a maksymalna. Ponadto Wójt dodał, iŜ dokonał 
analizy proponowanych przez Ministra Finansów wysokości stawek podatku od środków 
transportowych i przedłoŜył je na posiedzenia Komisji. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów  Pani Krystyna 
Trygar  poinformowała, Ŝe na posiedzeniu Komisji w dniu 6 listopada br. członkowie Komisji 
dokonali analizy wysokości stawek podatku od środków transportowych proponowanych  przez 
Ministra Finansów i Wójta Gminy. Po przeprowadzonej dyskusji przyjęto  stawki zaproponowane 
przez Wójta. 
 
Nie zabierano innych głosów w dyskusji.  
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych. Uchwała podjęta 
została jednomyślnie. W głosowaniu udział 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 15 minutową przerwę. 
 
Ad. 11. Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył 
dyskusję nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy  
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Zarszyn. 
 
- Wójt uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między innymi, Ŝe 
konieczność zmiany kwot miesięcznych stypendium szkolnego wynika ze zwiększenia kwot 
przyznanej dotacji. Dzięki wprowadzonym zmianom moŜliwe będzie pełniejsze wykorzystanie 
środków pienięŜnych. W projekcie uchwały zwiększono kwoty maksymalnych miesięcznych 
stawek stypendium szkolnego według róŜnych przedziałów : dla pierwszego od 51,20zł do 128 zł, 
drugiego od 51,20 zł do 118 zł i trzeciego od 51,20 zł do 108 zł. Ponadto „Regulamin” zawiera 
nowy zapis stanowiący , iŜ stypendium szkolne przyznaje się na okres nie krótszy niŜ miesiąc i nie 
dłuŜszy niŜ 10 miesięcy w danym roku szkolnym. Jako istotne novum podkreślił, Ŝe przed 
przyznaniem stypendium szkolnego w myśl nowelizacji ustawowej nie zasięga się opinii dyrektora 
szkoły. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków poinformował, Ŝe członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 5 listopada 2008r. 
pozytywne zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały. 
 
Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
 
-  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Zarszyn. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu 
udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 12.  W czternastym punkcie porządku obrad  Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję 
nad dodatkowym punktem zgłoszonym przez Komisję Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz 
Komisję  Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów , a dotyczącą  projektu uchwały  
w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów obliczenia podatku rolnego. 
 
- Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, Ŝe Prezes 
Głównego Urzędu Statystycznego w komunikacie z dnia 17 października 2008r określił średnią 
cenę skupu Ŝyta za okres trzech kwartałów 2008r  w kwocie 55,80zł za 1 q, stanowiąca podstawę do 
obliczenia podatku rolnego na 2009r. Wójt Gminy  nie wystąpił z propozycją zmiany w/w  stawki 
proponowanej przez Prezesa GUS. 
 
- Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Pan Adam Malik oznajmił, 
 iŜ członkowie Komisji skorzystali z moŜliwości obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta określonej 
w komunikacie Prezesa GUS  z kwoty 55,80 zł za 1 q do kwoty 50 zł za 1 q,  co stanowi wzrost  
o 8% do roku ubiegłego. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, iŜ członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali kwotę 50 zł za 1 q średniej ceny skupu 
Ŝyta,  podobnie jak Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
 
- Sołtys Franciszek Gajewski  stwierdził, iŜ nie zgadza się  z ceną skupu Ŝyta określoną przez 
Prezesa GUS, gdyŜ obecnie za tę cenę nikt Ŝyta nie skupuje, lecz o wiele niŜszą. Sołtys zaznaczył 
takŜe, iŜ  jest zaniepokojony faktem, Ŝe rolnicy sprzedają produkty rolne poniŜej kosztów własnych. 
 
Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów obliczenia podatku rolnego. Uchwała 
podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się 
od głosu. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował takŜe, iŜ średnia cena 
sprzedaŜy drewna określona przez Prezesa GUS stanowiąca podstawę do naliczania podatku 
leśnego wynosi 152,53 zł za 1 m³drewna. Wójt Gminy i Rada Gminy nie zgłosili propozycji jej 
zmiany. 
 
Ad. 13- 15. Kolejne trzy projekty uchwał dotyczyły wzoru deklaracji na podatek od nieruchomości, 
na podatek rolny, na podatek leśny dla  Agencji Nieruchomości Rolnych.  
  
- Wójt poinformował, Ŝe Agencja Nieruchomości Rolnych O/Terenowy w Rzeszowie zwróciła się 
z pismem dotyczącym przyjęcia uchwałą Rady Gminy wzorów deklaracji podatkowych 
opracowanych przez Agencję Nieruchomości Rolnych i przeznaczonych do stosowania tylko przez 
tę Agencję. Opracowano wzory deklaracji dla prawidłowego rozliczania podatku rolnego, leśnego i 
od nieruchomości oraz  program komputerowy, który ułatwia wyliczanie podatku, ale wymaga 
jednolitego druku dla wszystkich gmin. Deklaracje zawierają wszelkie informacje o przedmiocie 
opodatkowania oraz podmiocie czyli Agencji deklarującej podatek. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekty uchwał. 
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Innych głosów  w  dyskusji nie zabierano.  
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Koniczny poddał kolejno pod głosowanie: 
 
- Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji na podatek od nieruchomości dla Agencji 
Nieruchomości Rolnych. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 
14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
- Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji na podatek rolny dla Agencji Nieruchomości 
Rolnych. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało14 radnych. Uchwała ta 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
- Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji na podatek leśny dla Agencji Nieruchomości 
Rolnych. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało14 radnych. Uchwała ta 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 16. W wolnych wnioskach  zapytaniach głos zabrali :  
 
- Radna Krystyna Trygar w imieniu rodziców dzieci szkolnych klas 0 i 1 wnioskowała  o podjęcie 
niezbędnych działań w celu utworzenia świetlicy szkolnej w Szkole Podstawowej w Zarszynie lub 
zorganizowanie przynajmniej pół godzinnej  opieki nad nimi po skończonych zajęciach. 
Ponadto radna wnioskowała do radnej  Rady Powiatu  Sanockiego o przeprowadzenie remontu 
drogi powiatowej,  mostków i chodników w Posadzie Zarszyńskiej w kierunku Odrzechowej. 
 
- Radny Wojciech Niemiec kolejny raz wnioskował do radnej Rady Powiaty Sanockiego 
o poprawę stanu nawierzchni drogi powiatowej w BaŜanówce koło budynku remizy OSP. 
Ponadto radny wnioskował  o remont odwodnienia  budynku domu ludowego w tej miejscowości, a 
takŜe zapytał o termin rozpoczęcia budowy sieci kanalizacyjnej w BaŜanówce. 
 
- Radny Janusz Dębski w imieniu mieszkańców miejscowości Długie wnioskował do radnej Rady 
Powiatu Sanockiego o wybudowanie w tej miejscowości chodnika wzdłuŜ drogi powiatowej relacji 
Długie BaŜanówka na odcinku od skrzyŜowania z drogą krajową do cmentarza.  
 
- Radny Ryszard Stączek wnioskował o wystosowanie pisma do Powiatowego Zarządu Dróg 
w Sanoku w sprawie pilnego wykonania odkrzaczeń poboczy i rowów odwadniających w ciągu 
drogi powiatowej Zarszyn- Turze Pole na odcinku Zarszyn- Jaćmierz(granica z powiatem 
brzozowskim). Radny podkreślając pilną potrzebę wykonania tych prac jeszcze przed sezonem 
zimowym wskazał, iŜ w przypadku występowania opadów śniegu i zamieci śnieŜnych istniejące 
zakrzaczenia powodować będą powstawanie zasp śnieŜnych, ograniczających przejezdność 
przedmiotowej drogi.  
 
- Radna  Rady Powiatu Sanockiego GraŜyna Borek poinformowała, Ŝe w Odrzechowej 
odbudowano  część drogi powiatowej, do końca listopada br. wykonane zostanie 800 m drogi 
powiatowej relacji Zarszyn- Turze Pole, a takŜe złoŜono wniosek do Regionalnego Programu 
Organizacyjnego  na remont drogi powiatowej  w Odrzechowej – Osiedle. Radna dodała takŜe, iŜ 
prawdopodobnie w przyszłym roku pojawi się  propozycja, aby drogi powiatowe objęte zostały 
szczególnym programem, gdyŜ jakość tych dróg na terenie całego kraju jest zła. 
- Radnemu Wojciechowi Niemcowi Radna Borek odpowiedziała, iŜ  wiosną przyszłego roku 
zostanie poprawiony stan nawierzchni drogi powiatowej w BaŜanówce. 
- Radnej Krystynie Trygar odpowiedziała, Ŝe najprawdopodobniej w przyszłym roku pojawi się 
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nowy program centralny do którego moŜna będzie składać wnioski o dofinansowanie  budowę  
chodników  przy  drogach powiatowych i wówczas zostanie złoŜony wniosek na budowę 
wnioskowanych chodników w Posadzie Zarszyńskiej.   
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał podziękowanie rad sołeckich 
Jaćmierza i Jaćmierza Przedmieście  skierowane do Rady Gminy Zarszyn za widoczny postęp w 
rozwoju infrastruktury wiejskiej tych sołectw, poprzez budowę dróg, inwestycji sanitarnych, 
poprawę stanu obiektów publicznych. Jednocześnie w piśmie tym rady sołeckie wyraŜają  
przekonanie co do dbałości Rady o dalszy rozwój tych miejscowości. 
 
Ad. 17. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili : 
 
- Na wstępie Wójt Gminy odczytał list Prezydenta RP Lecha Kaczyńskiego skierowany do 
samorządowców odnośnie 90 rocznicy Narodowego Święta Niepodległości. 
 
- Następnie Wójt poinformował o przeprowadzonych w Urzędzie Wojewódzkim konsultacjach na 
temat poszerzenia sieci ekologicznej NATURA 2000 w województwie podkarpackim. 
Poinformował  jaki obszar na terenie gminy  Zarszyn planowany jest  do objęcia tym programem, 
wymieniając między innymi obszar o pow. ponad 1230 ha zwany „Patria nad Odrzechową”, łąki 
jaćmierskie o pow.175 ha , kościół w Nowosielcach -działka o pow. ok.0.28 ha. Wójt dodał, iŜ w 
związku z tymi planami zaproponowano w terminie do dnia 24 listopada br. zgłaszać na piśmie  
swoje uwagi i  zastrzeŜenia i takie pismo w tej sprawie zostanie przedłoŜone  do powołanego 
zespołu w Urzędzie Wojewódzkim. 
 
- Radnej Krystynie Trygar Wójt odpowiedział, Ŝe w ramach Programu Integracji Społecznej moŜna 
na wzór prowadzonej świetlicy szkolnej w Szkole Podstawowej w Nowosielcach zorganizować 
takŜe świetlicę w Szkole Podstawowej w Zarszynie.  
 
- Radnemu Wojciechowi Niemcowi  Wójt odpowiedział, iŜ rozpoczęcie budowy sieci 
kanalizacyjnej w BaŜanówce, uzaleŜnia od uruchomienia  programu unijnego-PROW- działanie3,  
gdzie jest moŜliwość składania wniosków na realizację zadań w kwocie do 4 mln zł. 
W sprawie remontu odwodnienia pod środkową częścią budynku domu ludowego  w BaŜanówce, 
Wójt odpowiedział, Ŝe jest to  temat dość złoŜony  i w tym względzie zwróci się  o wydanie opinii 
przez fachowców z tej dziedziny. . 
 
- Radnemu Ryszardowi Stączkowi Wójt odpowiedział, Ŝe wystosowane zostanie pismo do 
Powiatowego Zarządu Dróg w Sanoku na zgłoszony wniosek radnego o wykonanie odkrzaczeń 
poboczy i rowów przy drodze powiatowej Zarszyn-Turze Pole. 
 
Ad. 18. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach. Ogłosił dwudziestą pierwszą  sesję Rady 
Gminy Zarszyn  w bieŜącej kadencji za zamkniętą. 
 
 
Protokołowała:            Przewodniczący 
Irena Kasza                         Rady Gminy Zarszyn 
          mgr Janusz Konieczny 


